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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Sofia Modigh (KD), vice ordförande 

Bo Hansson (S) 

Rana Carlstedt (S) 

Bengt Roxne (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Paul Géara (M) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande 

Sven Britton (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S)  

Erik Malm (MP) 

Elena Gonzales (V) 

Anita Lundin (M) 

Yvonne Riddervik (M) 

Johan Frantz (M) 

Niklas Källberg (FP), tjänstgörande 

Britt Westerlind (KD) 

 

  Förhinder:

Ledamöterna Mirja Räihä (S) och Ann-Katrin Åslund (FP) 

samt ersättarna Halit Azizoglu (MP), Isabella Pettersson (Fi) och 

Alfred Askeljung (C). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Gisela Norrman (S) för Mirja Räihä (S) och Niklas Källberg (FP) för 

Ann-Katrin Åslund (FP). 

 

Närvarande tjänstemän:  

Tf förvaltningschefen Karin Ekdahl Wästberg, avdelningscheferna 

AnnMarie Ståhl, Raili Karlsson och Annelie Svensson, biträdande 

avdelningschefen Jonas Wilhelmsson, konsulten och projektledaren 

för utredning om ParaGå Mårten Lindskog (presentation av 

delutredning § 21), nämndsekreteraren Barbara Ahlmark samt 

borgarrådssekreterarna Lina Hultman från Äldre- och personalroteln 

(V) och Mejke Runström från Kristdemokraternas kansli (KD). 
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§ 1 Närvarande 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  
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§ 2 Val av justerare 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  
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Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 16 juni 2015 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 19 maj 2015 har  

justerats den 25 maj 2015.  

 

Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

 

Inga övriga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) överlämnar en 

gemensam skrivelse ”Demenskompetens i Stockholms stad” (dnr 

150-232/2015). 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (FP) överlämnar en 

gemensam skrivelse ”Skrivelse angående uppföljning av lex Sarah-

anmälningar” (dnr 150-231/2015). 

 

 

 

Äldrenämndens beslut   

Äldrenämnden överlämnar båda skrivelserna till förvaltningen 

för beredning av svar. 
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§ 6 Förvaltningschefens information 

Konsulten och projektledaren Mårten Lindskog presenterar 

delrapporten rörande ParaGå som har anmäls till dagens 

nämndsammanträde under § 21 ”Utvärdering och vidareutveckling av 

ersättnings- och tidregistreringssystemet inom hemtjänsten” och 

svarar på nämndens frågor.  

 

Tillförordnade direktör Karin Ekdahl Wästberg informerar om att 

kommunstyrelsen kommer att besluta om en ny direktör för 

äldreförvaltningen på sitt sammanträde den 17 juni. 
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§ 7     Remiss av motion 2015:2 från Erik Slottner (KD)      
”Om införande av en servicegaranti” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-187/2015, för yttrande senast 

2015-06-26 

 

Dnr 150-97/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar den till kommunstyrelsen som svar på remissen av 

motion 2015:2 av Erik Slottner (KD) ”Om införande av en 

servicegaranti”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 1 juni 2015.  

 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Erik Slottner (KD) att 

frågan om införandet av en servicegaranti ska utredas. Syftet med 

garantin är att medborgarna får ekonomisk kompensation om tjänster 

inte utförs inom fastställd tid.  

 

Äldreförvaltningen delar uppfattningen att det är angeläget att 

säkerställa att den service staden tillhandahåller är av god kvalitet och 

att ärenden hanteras skyndsamt.  

Enligt beslut i kommunfullmäktige (1999-05-10) krävs av stadens 

verksamheter att de ska erbjuda kvalitetsgarantier för sina tjänster. 

Av kvalitetsgarantierna ska bl.a. framgå hur enheten 

kompenserar/rättar till brister om den inte lever upp till sina 

åtaganden. Vidare finns också ekonomiska incitament reglerade i 

socialtjänstlagen för socialtjänsttjänstens verksamheter att verkställa 

biståndsbeslut inom skälig tid. Det är därför äldreförvaltningens 

uppfattning att det i dagsläget inte finns anledning att utreda ett 

införande av en servicegaranti med ekonomisk kompensation i de fall 

garantin inte uppfylls. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) yrkar bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (FP) yrkar bifall till eget 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP), ett gemensamt förslag till beslut från (KD) och (M) samt ett 

eget förslag till beslut från (FP). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD) och (M): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att tillstyrka motionen 

 

- att anföra följande: 

Äldreförvaltningen framhåller att garantier för service och kvalitet 

redan idag regleras inom dess verksamheter genom kvalitetsgarantier 

och ekonomiska incitament reglerade i socialtjänstlagen. 

Förvaltningen anser att det därför i dagsläget inte finns anledning att 

utreda ett införande av en servicegaranti såsom motionären föreslår.  

 

Även om staden redan bedriver ett systematiskt arbete med kvalitet 

och åtaganden mot stockholmare genom stadens program för 

kvalitetsutveckling så går det att utveckla arbetet ytterligare. 

Programmet är ett steg i rätt riktning men genom att införa en 

servicegaranti skärps kraven på att nämnder och bolag levererar det 

som är utlovat. Det blir även tydligt vilka följderna blir om garantin 

inte efterlevs. De kommuner som har infört servicegarantier har 

positiva erfarenheter och garantierna är uppskattade av såväl 

medborgare som företag. Stadens verksamheter och service finns till 

för medborgarna. Stockholmarna har rätt att förvänta sig att staden 

utför tjänster inom fastställd tid.”  

 

Reservation från (FP): 

Tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (FP) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 
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”Folkpartiet föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att delvis bifalla förvaltningens förslag 

 

- att därutöver anföra följande 

Det är viktigt att kommunala förvaltningar tillhandahåller service till 

medborgarna snabbt, effektivt och pålitligt. Vi ställer oss positiva till 

intentionen i motionen att göra det tydligare för medborgarna vad 

man har rätt att förvänta sig och inom vilken tid. 

 

Som motionären anför finns servicegarantier av olika slag i ett flertal 

kommuner. Det finns ingen enhetlig modell, utan de varierar från att 

täcka flera områden till att bara gälla ett visst område, till exempel 

bygglov. Även frågan om sökandens rätt till ekonomisk 

kompensation vid utebliven eller försenad service behandlas olika i 

olika kommuner. 

 

Detta talar för att frågan bör utredas ytterligare, i den riktning som 

motionen pekar, för att klargöra vilka områden som skulle lämpa sig 

för en servicegaranti och vilka tidsfrister och övriga åtaganden som är 

lämpliga och realistiska. 

 

Vi ser alltså gärna att behandlingen av motionen resulterar i att frågan 

om servicegaranti utreds vidare, med sikte på att förutsägbarheten 

och rättssäkerheten hos stadens leverans av service till medborgarna 

förbättras.” 
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§ 8     Remiss av motion 2015:17 från Lotta Edholm (FP) 
och Ann-Katrin Åslund (FP) ”Det  ska bli lättare att få plats 
på servicehus” 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-582/2015, för yttrande senast 

2015-07-14 

 

Dnr 150-167/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar den till kommunstyrelsen som svar på remissen av 

motion 2015:17 av Lotta Edholm (FP) och Ann-Katrin Åslund 

(FP) ”Det ska bli lättare att få plats på servicehus”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 28 maj 2015.  

 

Kommunstyrelsen har i en remiss begärt äldrenämndens yttrande 

angående motion 2015:17 ”Det ska bli lättare att få plats på 

servicehus” av Lotta Edholm (FP) och Ann-Katrin Åslund (FP). 

Motionärerna föreslår att alla äldre över 85 år som ansöker om plats 

på servicehus ska ges rätt till det och att valfrihetssystem för 

servicehus införs. Vidare yrkar motionärerna att kommunstyrelsen 

ger berörda nämnder och bolag i uppdrag att planera för 

nybyggnation av servicehus som uppfyller de krav som boende och 

myndigheter ställer på moderna bostäder.  

 

Servicehus är enligt socialtjänstlagen (SoL) ett särskilt boende vilket 

innebär att en ansökan om bistånd i form av särskilt boende ska 

utredas och beviljas för att den sökande ska kunna flytta till en 

servicehuslägenhet. Det är med nuvarande lagstiftning inte juridiskt 

möjligt att erbjuda särskilt boende utan föregående individuell 

behovsutredning.   

 

Den servicehusutredning som genomfördes av äldreförvaltningen 

under 2014 innefattande bl.a. att utreda valfrihetssystem för 

servicehus. Utredningens första del, kartläggningen, presenterades för 

äldrenämnden i december 2014. Projektgruppen arbetade fram en 

enhetlig grundkostnadsersättning, enhetlig hemtjänstersättning samt 

struktur för administration av köhanteringssystem, samtliga delar 

väsentliga för ett valfrihetssystem där stadsdelsnämnderna köper 



 Protokoll 

Sida 13 (44)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 16 juni 2015 

 

platser av varandra. Inom utredningen belystes servicehusen också ur 

verksamhetsaspekt.   

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut med instämmande av ledamoten 

Dennis Wedin m.fl. (M). 

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (FP) yrkar bifall till eget 

förslag till beslut. 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) anmäler ett särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S), 

(MP) och (M), ett eget förslag till beslut från (KD) samt ett eget 

förslag till beslut från (FP). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S), (MP) och (M). 

 

Reservation från (KD): 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

”KD föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att delvis bifalla motionen 

- att därutöver anföra följande: 

 

Äldreförvaltningen framhåller i sitt svar att det i den pågående 

boendeplaneringen ingår frågan om dagens och morgondagens 

boende för seniorer. 

Det är viktigt att klargöra vilka behov de olika boendeformerna för 

äldre ska uppfylla och en gång för alla utreda begreppen inom 

definitionen ”äldreboende". 

 

Liksom motionärerna anför så anser också vi att en 

äldreboendegaranti ska införas för personer över 85 år och som 

önskar ett anpassat boende. Det vore dock olyckligt att låsa denna 



 Protokoll 

Sida 14 (44)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 16 juni 2015 

 

garanti till att enbart omfatta servicehus. Garantin ska omfatta även 

trygghetsboende och vård- och omsorgsboende. 

 

Vi anser precis som motionärerna att ett valfrihetssystem ska införas 

för servicehus. Det är inte logiskt att just denna boendeform ska 

undantas från valfrihetssystemen.  

 

Däremot anser vi inte att staden i detta läge ska bygga nya 

servicehus. Vi anser att boendeformerna för äldre ska renodlas till att 

vara eget boende, trygghetsboende med eller utan hemtjänst och 

biståndsbedömt vård- och omsorgboende. 

Att i dagsläget fortsätta att använda begreppet servicehus – ett 

begrepp som Stockholm är så gott som ensam om i Sverige – riskerar 

att bädda för fortsatt begreppsförvirring för de äldre i Stockholms 

stad.” 

 

Reservation från (FP): 

Tjänstgörande ersättaren Niklas Källberg (FP) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

”Folkpartiet föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att rekommendera kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att bifalla motionen 

 

- att därutöver anföra följande 

Inför framtiden är det oerhört viktigt att servicehusen ska finnas kvar 

som en boendeform. Servicehusen har ingen direkt motsvarighet 

bland andra former av äldreboenden. Senior- och trygghetslägenheter 

ger inte den servicenivå som servicehusen har. Servicehusen är en bra 

boendeform för äldre som behöver hjälp i vardagen men som inte är 

så sjuka att de måste bo på ett boende med heldygnsomsorg. Det är 

viktigt att befintliga servicehus bevaras och utvecklas för att möta 

dagens och framtidens krav, istället för att avvecklas. 

 

Om man får komma till servicehus tidigt kan man klara sig längre 

utan att behöva flytta vidare till vård- och omsorgsboende, enligt 

forskning från Äldrecentrum. 

 

Därför bör alla över 85 år som så önskar plats ges på servicehus. Det 

skulle innebära ett tydligt löfte om att alla äldre har möjlighet att 

komma till ett tryggt och anpassat boende. Många av dagens äldre är 

oroade över att inte få möjlighet att flytta i tid. 

 

Förvaltningen tar upp den utredning som regeringen har tillsatt för att 

bland annat se över frågan om enklare biståndsbedömning. Vi hoppas 

att utredningen ska komma fram till att föreslå att ålder ska kunna 
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vara ett skäl för biståndsinsatser. Om så inte sker vill vi se att staden 

tar initiativ för att en ändring ska ske i regelverket. 

 

Det är också viktigt att ett valfrihetssystem införs för servicehus. Det 

har ett egenvärde att den enskilde själv får större möjlighet att välja 

sitt boende. Det stärker också efterfrågeunderlaget för servicehusen 

eftersom det ger möjlighet för äldre i stadsdelar som idag saknar 

servicehus att välja denna boendeform.” 

 

Särskilt uttalande från (M): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) lämnar följande särskilt 

uttalande: 

”Det primära uppdraget för biståndsbedömningen är att den är 

individuell och utgår ifrån äldres vårdbehov, inte exempelvis 

stadsdelarnas ekonomiska förutsättningar. För att säkerställa en 

likställighet över hela staden anser Moderaterna att 

biståndsbedömningen ska centraliseras till äldrenämnden från 

stadsdelsnämnderna.  

 

Medan fler stockholmare väljer att bo kvar hemma länge upp i 

åldrarna är det grundläggande att det är ett beslut som man fattar själv 

tillsammans med anhöriga. Därför anser vi att biståndsbedömningen 

ska ta särskild hänsyn till hög ålder kombinerat med ensamhet. Det 

får inte vara en hög tröskel att i hög ålder få möjlighet till ett 

servicehus, trygghetsboende eller vård- och omsorgsboende. De 

boendeformer som erbjuds stadens äldre ska också vara anpassade 

efter olika individuella behov. 

 

När det gäller frågan om en särskild åldersgräns för att garanteras en 

boendeplats är det något som den pågående boendeutredningen 

särskilt bör utreda. Det är viktigt att åldersgränsen är väl avvägd 

utifrån faktorer såsom ökat vårdbehov och risk för ensamhet. Det är 

även grundläggande att åldersgränsen är fullt ut är finansierad. 

Vänstermajoritetens budget har en ofinansierad satsning kring 

boendeanpassning från 85 års ålder. Otydliga och ofinansierade 

satsningar är ett mycket oansvarigt sätt att hantera Stockholms 

äldreomsorg.”  
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§ 9   Yttrande över revisionskontorets årsrapport för 
äldrenämnden för verksamhetsår 2014 

Stadsrevisionens årsrapport, dnr 3.1.2-73/2015, för yttrande senast 

2015-06-30 

 

Dnr 140-163/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

      och överlämnar det till Stadsrevisionen som sitt yttrande  

      över årsrapporten för verksamhetsår 2014. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 28 maj 2015.  

 

Årsrapporten redovisar det samlade resultatet av revisionskontorets 

granskning av äldrenämndens verksamhet och ekonomi avseende 

2014. Revisionskontoret bedömer sammantaget att verksamheten 

bedrivits på ett ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt och att kommunfullmäktiges uppsatta mål nås. 

Den interna kontrollen har varit tillräcklig och bedömningen är att 

bokslut och räkenskaper i allt väsentligt är rättvisande och uppfyller 

reglerna för god redovisningssed. Revisorerna tillstyrker att 

äldrenämnden och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

 

Genomförda granskningar visar på förbättringsområden, till exempel 

delar i den interna kontrollen, uppföljning av de nationella 

kvalitetsregistren och samverkan med landstinget gällande psykisk 

funktionsnedsättning. Äldrenämnden rekommenderas också att bland 

annat se över rutinerna för redovisningen av statsbidrag. Dock har 

inga brister noterats som väsentligt påverkar bedömningarna av 

verksamhetens ändamålsenlighet, interna kontroll eller bokslut och 

räkenskaper.    

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10    Anhörig- och objektanställningar i hemtjänsten 

Dnr 350-207/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden beslutar för egen del att ge förvaltningen i 

uppdrag att utreda anhörig- och objektanställningar inom 

hemtjänsten i Stockholms stad. 

 

2. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag att 

nyanställningar av anhörig- och objektanställda inte tillåts 

från och med 1 januari 2016.  

 

3. Äldrenämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen för 

vidare beslut i kommunfullmäktige. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 26 maj 2015. 

 

Anhörig- och objektanställda är närstående eller andra personer som 

anställs för att utföra hemtjänstinsatser hos endast en person.  

Av granskningarna framgår att anhörig- och objektanställda oftast har 

tidsbegränsade anställningar och arbetar deltid. Få har adekvat 

utbildning och har ofta bristande kunskaper i svenska språket. De 

träffar sällan ledning och annan personal. Dokumentationen av 

planering och genomförande av arbetet är ofta bristfällig. Av 

rapporteringen i ParaGå framkommer också att såväl anhörig- som 

objektanställda ofta arbetar veckans alla dagar året runt. 

Arbetstidslagen följs således inte.  

 

För att få en helhetsbild av situationen föreslås att äldrenämnden ger 

förvaltningen i uppdrag att utreda anhörig- och objektanställningar 

inom hemtjänsten i Stockholms stad. Syftet med utredningen ska vara 

att redovisa vilka problem som idag finns och komma med förslag på 

lösningar. Utredningen ska även studera hur andra kommuner har 

gjort och lyfta fram goda exempel. Vidare ska utredas om det finns 

grupper som även i framtiden kommer att ha behov av att anlita 

anhörig- och objektanställda. 

 

Utredningen ska även innehålla en redovisning av vilka olika former 

av stöd till anhörig- och objektanställda t.ex. i form av utbildnings- 

och kompetensutvecklingsinsatser som finns. Utredningen kan med 
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fördel ske i samråd med berörda stadsdelsförvaltningar, 

arbetsmarknadsförvaltningen och arbetsförmedlingen m.fl. Vidare 

ska utredas om staden ska skärpa kraven i förfrågningsunderlagen 

som anger att om insatserna är omfattande bör även annan personal 

än den anhörig eller objektanställde utföra delar av dessa insatser.   

 

I väntan på utredningens resultat föreslår förvaltningen att 

nyanställningar av anhörig- och objektanställda inte tillåts. Ett sådant 

anställningsstopp för nyanställningar föreslås träda i kraft den 1 

januari 2016. Detta innebär också att om en kund vars insatser idag 

utförs av en anhörig- eller objektanställd byter utförare efter den 1 jan 

2016 upphör möjligheten att fortsätta med en sådan anställning hos 

den nya utföraren.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (V), (S) och (MP): 

”Vi välkomnar den utredning som äldreförvaltningen ska göra av 

anhöriganställningar i Stockholms stad. Det är bra att, som 

förvaltningen också föreslår, utreda om det finns sammanhang eller 

särskilda omständigheter där anhörig- eller objektsanställningar är att 

föredra.  

 

Utredningen får visa om det finns behov att utveckla och anpassa de 

olika former av stöd till anhörig- och objektsanställda som finns idag, 

för att öka kompetensen och kontakterna med hemtjänstpersonal och 

andra anhöriganställda.” 
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§ 11    Reviderade riktlinjer för hälso- och sjukvård inom 
Stockholms stads särskilda boenden, dagverksamheter 
och daglig verksamhet enligt SoL och LSS 

Dnr 310-181/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till    

reviderade riktlinjer för hälso- och sjukvård inom  

Stockholms stads särskilda boenden, dagverksamheter  

och daglig verksamhet. 

 

2. Äldrenämnden överlämnar förslaget till kommunstyrelsen för 

vidare beredning till kommunfullmäktige för beslut. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 11 maj 2015. 

  
Äldreförvaltningen har i samverkan med stadsdelarnas medicinskt 

ansvariga sjuksköterskor och medicinskt ansvariga för rehabilitering. 

utarbetat förslag till revidering av riktlinjerna för den hälso- och sjukvård 

som bedrivs i stadens särskilda boenden, dagverksamheter och daglig 

verksamhet (KFs beslut 2011-11-28, Utl. 2011:161).  

 

Riktlinjerna gäller oavsett om verksamheten drivs i stadens egen regi eller 

på uppdrag av staden. Riktlinjerna utgår från det regelverk som styr hälso- 

och sjukvården och ska ligga till grund för lokala regler i 

stadsdelsnämnderna och för rutiner i deras verksamheter.  

Riktlinjerna ska också ligga till grund för de krav som ställs på den hälso- 

och sjukvård som sker på uppdrag av staden enligt Lagen om offentlig 

upphandling (LOU) alternativt Lagen om valfrihet (LOV).  

 

Revideringen av riktlinjerna har utgått ifrån nya, förändrade och avslutade 

lagar, författningar och föreskrifter. Av de förändringar som skett av 

regelverken påverkas kommunens hälso- och sjukvård av vissa förändringar 

i patientlagen, föreskrifter om systematiskt kvalitetsarbete samt utveckling 

inom e-Hälsa området. Strukturen på riktlinjerna har förändrats något i 

avsikt att göra dem mer tillgängliga. 

 

Yrkanden 
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Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 12    Revidering av riktlinjer för bidragsgivning till ideella 
organisationer 

Dnr 731-205/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag till 

revidering av riktlinjer för bidragsgivning till ideella 

organisationer som bedriver stadsövergripande ideellt  

arbete för äldre (riktlinjer antagna 2011 med ändringar från 

2013 dnr 60901-281/2013 och från 2015 dnr 731-205/2015. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 25 maj 2015. 

  

Flertalet ideella organisationer är helt beroende av en lokal för att 

kunna bedriva sin verksamhet. Enligt riktlinjerna från 2011 finns 

beslut om att hyran för lokal kan beviljas med maximalt 80 procent 

av den totala hyreskostnaden. Syftet med detta var att få 

organisationerna att samverka och om möjligt dela lokal och 

kostnaden för denna med varandra. En god tanke som inte var så lätt 

att genomföra. Konsekvenserna av detta är att organisationerna 

bekostar återstående 20 procent av hyran med verksamhetsbidraget 

som ska gå till aktiviteterna.  

Förvaltningen föreslår att bidrag till hyran ska beviljas med 100 

procent och att ansökan om lokalbidrag även kan omfatta vissa fasta 

kostnader som då särskilt ska redovisas och styrkas. 

Vidare föreslår förvaltningen att lokalbidrag även kan sökas av 

organisationer som inte har en egen lokal men som hyr lokal för 

tillfällen då aktiviteter anordnas för medlemmarna. 

Fasta utgifter för lokalen har organisationerna även haft tidigare men 

då bekostats av verksamhetsbidraget.  

Förvaltningen anser att utöver ovanstående förslag på ändringar finns 

det ytterligare behov av att göra mer genomgripande förändringar i 

riktlinjerna.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  
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Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Bo Hansson m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (V), (S) och (MP): 

”Som förvaltningen skriver föreslås en översyn av 

paraplyorganisationerna. Med paraplyorganisationerna avses 

pensionärsorganisationer som samordnar och stödjer lokala 

pensionärsföreningar. Verksamhetsbidraget till dessa organisationer 

beräknas enligt schablon och antal medlemmar. Schablonen är idag 

40 kr per medlem och den har inte höjts under de senaste två 

mandatperioderna. Intentionen med översynen är en höjning av 

schablonen.” 
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§ 13     Extra medel för år 2015 till ideella organisationer i 
form av engångsbelopp 

Dnr 731-190/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

fördelar extra medel till lokalhyror för 2015, totalt 695 245 kr, till 25 

organisationer enligt följande: 

 

1. Bosniska Föreningen Behar, org.nr. 802400-9297, 

tilldelas 27 292 kr. 

2. Casa Chile Svensk Chilenska Vänskapsförbundet, org.nr. 

802402-5960, 

tilldelas 30 200 kr. 

3. Eläkeläisten Päiväkeskus Sisu Kartano, org.nr. 802474-0873, 

tilldelas 52 800. 

4. Ersta Diakoni, org.nr. 802000-6717, 

tilldelas 12 000 kr. 

5. Frälsningsarmén Elisabetgården, org.nr. 802006-1688, 

tilldelas 43 000 kr. 

6. Frivillig Väntjänst, org.nr. 802001-0974, 

tilldelas 17 665 kr. 

7. Föreningen Södergården, org.nr. 802008-0688, 

tilldelas 88 290 kr. 

8. Föreningen Timmermansgården, org.nr. 802005-9252, 

tilldelas 62 200 kr. 

9. Föreningen Ungerska Seniorer, org.nr. 802006-0730, 

tilldelas 25 676 kr. 

10. Ikinuoret, org.nr. 802412-4896, org.nr. 802412-4896, 

tilldelas 10 500 kr. 

11. Iranska Pensionärsföreningen, org.nr. 802411-5662, 

tilldelas 25 800 kr. 

12. Judiska Församlingen i Stockholm, org.nr. 252002-8982, 

tilldelas 31 000 kr. 

13. Kongo Föreningen i Stockholm, org.nr. 802402-3882, 

tilldelas 7 000 kr. 

14. Kurdiska Centret för äldre och handikappade, org.nr. 802402-

3882, 

tilldelas 76 253 kr. 

15. Lettiska Pensionärsföreningen, org.nr. 802406-5628, 

tilldelas 350 kr. 

16. Mind, org.nr. 802002-7291, 

tilldelas 10 800 kr. 
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17. Mäster Olofsgården, org.nr. 802006-0730, 

tilldelas 7 000 kr. 

18. Nätverk för Afrikanska Föreningar, NAV, org.nr. 802421-7930, 

tilldelas 13 939 kr. 

19. Polsk Svenska Seniorcentret, org.nr. 802461-5588, 

tilldelas 15 600 kr. 

20. Polska Seniorklubben, org.nr. 802407-8688, 

tilldelas 33 248 kr. 

21. Seniorklubben Doina, org.nr. 802413-4416, 

tilldelas 12 886 kr. 

22. Silver Kai – Japanska Föreningen, org.nr. 802432-5352, 

tilldelas 19 046 kr. 

23. Sociala Missionen, org.nr. 802003-1178, 

tilldelas 10 000 kr. 

24. Sveriges Pensionärers Riksförbund, SPRF avd 13, org.nr. 

802008-2759, 

tilldelas 6 000 kr. 

25. Syriska Föreningen i Stockholm, org.nr. 802015-6793, 

tilldelas 56 700 kr. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 21 maj 2015. 

 

Äldrenämnden har fördelat verksamhetsbidrag till ideella 

organisationer som bedriver stadsövergripande frivilligt socialt arbete 

för äldre och i vissa fall lokalbidrag för år 2015 på sitt sammanträde 

den 16 december 2014 (dnr 731-427/2014). 

 

En förutsättning för att de flesta organisationer ska kunna bedriva 

någon verksamhet är att de har en lokal. Lokalen utgör i de flesta fall 

de största kostnaderna för organisationerna. Enligt riktlinjerna finns 

sedan 2011 beslut om att bidrag till hyra kan beviljas med maximalt 

80 procent av den totala hyreskostnaden. Syftet med detta var att få 

organisationerna att ta kontakt med varandra för att kunna dela på 

lokal och lokalkostnaden. Tanken var god men inte så lätt att 

genomföra. Konsekvenserna av detta är att organisationer som är i 

behov av bidrag till lokalkostnaderna får bekosta återstående 20 

procent av lokalkostanden med verksamhetsbidrag som är tänkt att gå 

till aktiviteter. 

 

Äldrenämnden avsatt extra medel till ideella organisationer, som för 

verksamhetsår 2015 beviljats bidrag. Bidraget är ett engångsbelopp 
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som tillsammans med tidigare beviljat lokalbidrag ska kunna täcka 

organisationens lokalhyra.   

 

Förvaltningen föreslår äldrenämnden att fördela extra medel till 25 

ideella organisationer som bedriver stadsövergripande aktiviteter för 

äldre och som för 2015 tilldelats 80 procent av lokalhyran i bidrag. 

Totalt fördelas 695 245 kr. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 14    Uppföljning av stadens Lex Sarah – rapportering för 
år 2014 

Tjänsteutlåtandet framtaget gemensamt med socialförvaltningen 

Dnr 410-155/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner redovisningen av inkomna lex 

Sarah rapporter under 2014. 

 

2. Äldrenämnden överlämnar redovisningen av 

stadsdelsnämndernas, äldrenämndens, socialnämndens, 

arbetsmarknadsnämndens och utbildningsnämndens 

rapportering av inkomna lex Sarah-rapporter 2014 till 

kommunfullmäktige. 

 

3. Äldrenämnden överlämnar tjänsteutlåtandet med 

redovisningen till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 11 maj 2015. 

 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har genom en enkät till 

samtliga berörda nämnder följt upp rapporterade missförhållanden 

enligt bestämmelserna om lex Sarah under 2014.  

Totalt rapporterades 256 missförhållanden under 2014. Av dessa 

rapporter avsåg 177 missförhållanden verksamhet som bedrivs i 

stadens egna nämnder och 79 rapporter missförhållanden i enskilt 

bedriven verksamhet varav en rapport i en annan kommun som på 

stadens uppdrag utförde insatser till enskilda. Av de rapporterade 

missförhållandena bedömdes 45 rapporter i stadens nämnder och 37 

rapporter i verksamhet i enskild regi som så allvarliga att anmälan 

gjordes till tillsynsmyndigheten, Inspektionen för vård och omsorg 

(IVO).  

Rapporteringen varierar mellan verksamhetsområden och mellan 

olika nämnder i staden, något som måste ses i förhållande till 

respektive verksamhets omfattning och innehåll. Jämfört med året 

innan har rapporteringen totalt minskat, samtidigt som den ökat inom 

enskilda verksamhetsområden, framför allt inom barn och ungdom.  

En ökning bör betraktas som positivt eftersom avvikelser som rör 

verksamhetens kvalitet därmed kan tas om hand, utredas och 
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åtgärdas, vilket även gör det möjligt att kunna rätta till processer och 

rutiner i verksamheten som eventuellt brustit. 

 

Antalet rapporter i enskild regi har minskat med 32 procent jämfört 

med 2013, från 115 till 78 rapporter. Minskningen är koncentrerad till 

verksamhetsområdet funktionsnedsättning, där rapporteringen har 

minskat från 50 rapporter året innan till 18 rapporter 2014, vilket 

motsvarar en minskning med 64 procent. Antalet anmälningar till 

IVO har också minskat totalt sett, främst inom funktionsnedsättning 

och äldreomsorg.  

 

Av de missförhållanden som rapporterats i staden dominerar brister i 

utförandet av insatser. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Anmälningar enligt lex Sarah är, som förvaltningen påpekar, ett led i 

verksamheternas systematiska kvalitetsarbete. De ska vara en 

startpunkt för att undersöka vad som har gått fel och hur man kan 

undvika att något liknande sker igen.  

 

Vi efterlyser en bilda av i vilken mån ett sådant arbete faktiskt sker. 

Det vore värdefullt att veta i vilken mån anmälningar enligt lex Sarah 

faktiskt leder till förändrade rutiner och ett förändrat arbetssätt hos de 

anmälande verksamheterna. Därför lägger vi i dagens nämnd en 

särskild skrivelse om att äldrenämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningen att undersöka och redovisa detta.” 
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§ 15    Äldrenämndens rutiner för hantering av lex Sarah 

Dnr 115-179/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden fastställer nämndens egna rutiner för 

hantering av lex Sarah i enlighet med förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 1 juni 2015. 

 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser om lex Sarah i 

Socialtjänstlagen (SoL) och i Lagen om stöd och service för vissa 

funktionshindrade (LSS). Kommunfullmäktige i Stockholms stad 

fattade i juni 2013 ett beslut om stadsgemensamma riktlinjer för lex 

Sarah. Äldreförvaltningen har i enlighet med kommunfullmäktiges 

beslut tagit fram förslag till egna rutiner för tillämpningen av 

bestämmelserna om lex Sarah i SoL.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Anmälningar enligt lex Sarah är, som förvaltningen påpekar, ett led i 

verksamheternas systematiska kvalitetsarbete. De ska vara en 

startpunkt för att undersöka vad som har gått fel och hur man kan 

undvika att något liknande sker igen.  

 

Vi efterlyser en bilda av i vilken mån ett sådant arbete faktiskt sker. 

Det vore värdefullt att veta i vilken mån anmälningar enligt lex Sarah 

faktiskt leder till förändrade rutiner och ett förändrat arbetssätt hos de 
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anmälande verksamheterna. Därför lägger vi i dagens nämnd en 

särskild skrivelse om att äldrenämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningen att undersöka och redovisa detta.” 
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§ 16    Ändring i äldrenämndens delegationsförteckning i 
ärendegrupp 5.14 Lex Sarah 

Dnr 111-185/2015 i samband med dnr 111-370/2014 

      Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner ändring i delegations-

förteckningen dnr 111-370/2014 gällande ärendegrupp 

5.14 lex Sarah enligt tjänsteutlåtandet. 

 

2. Ändringen i delegationsförteckningen för ärendegrupp 

5.14 lex Sarah gäller från och med den 1 juli 2015. 

 

3. Delegationsbeslut tagna enligt ärendegrupp 5.14, rapporter 

enligt lex Sarah samt beslut från Inspektionen för vård och 

omsorg (IVO) ska anmälas till nästkommande 

äldrenämndens sammanträde. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 28 maj 2015. 

Äldreförvaltningen, i samband med ärendet Äldrenämndens rutiner 

för hantering av lex Sarah (dnr 115-179/2015) föreslår ändring i 

äldrenämndens delegationsförteckning i ärendegrupp 5.14 lex Sarah. 

Ändringen är nödvändig för att synkronisera äldrenämndens nya 

rutiner för hantering av lex Sarah med delegationsförteckningen som 

fastslår avdelningschefernas rätt att fatta beslut på nämndens 

delegation. Ändringen föreslås börja gälla från och med den 1 juli 

2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 17    Svar på skrivelse från vice ordf. Sofia Modigh (KD), 
led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 
(FP) angående sommaröppna verksamheter för äldre 

Dnr 150-161/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 30 april 2015. 

 

Vice ordf. Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) 

och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) har i skrivelsen angående 

sommaröppna verksamheter för äldre föreslagit att äldreförvaltningen 

uppdras att återkomma med en redogörelse för förekomsten av 

sommaröppna verksamheter i de olika stadsdelarna, om dessa 

verksamheter drivs av kommunen eller av andra aktörer, och om 

stadsdelen ger någon form av bidrag till sommar-verksamheter för 

äldre. 

 

Äldreförvaltningen har med hjälp av stadsdelsförvaltningarna kartlagt 

öppentiderna under sommarmånaderna för stadens dagverksamheter 

och träffpunkter. Av kartläggningen framkommer att samtliga 

dagverksamheter, med undantag för en, har öppet med ordinarie 

öppentider under sommaren. Avseende träffpunkter har vissa 

träffpunkter stängt under ett antal sommarveckor, i de flesta fall finns 

dock en annan träffpunkt inom stadsdelen som har öppet under dessa 

sommarveckor. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) och ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) anmäler ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (FP) anmäler ett eget särskilt 

uttalande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD) och (M): 

”Vi tackar förvaltningen för en bra redovisning. Det är oroväckande 

att det finns vissa stadsdelar där öppettiderna för träffpunkter och 

mötesplatser för äldre tydligt minskar under sommaren, och under 

vissa perioder helt saknas. 

 

Detta är en fråga som förvaltningen måste bevaka i framtiden, som ett 

led i det övergripande arbetet att bryta äldres isolering och ge alla 

äldre möjlighet till social samvaro. Vi kan inte nog understyrka hur 

viktigt det är att verksamheter håller öppet just på de tider då man 

som äldre är som mest ensam, det vill säga när släkt och vänner är 

bortresta.” 

 

Särskilt uttalande från (FP): 

”Vi tackar förvaltningen för en bra redovisning. Det är oroväckande 

att det finns vissa stadsdelar där öppettiderna för träffpunkter och 

mötesplatser för äldre tydligt minskar under sommaren, och under 

vissa perioder helt saknas. 

 

Detta är en fråga som förvaltningen måste bevaka i framtiden, som ett 

led i det övergripande arbetet att bryta äldres isolering och ge alla 

äldre möjlighet till social samvaro. Vi kan inte nog understyrka hur 

viktigt det är att verksamheter håller öppet just på de tider då man 

som äldre är som mest ensam, det vill säga när släkt och vänner är 

bortresta. 

 

Skulle Folkpartiets motion om rätt till servicehus för alla äldre över 

85 år vinna kommunfullmäktiges bifall skulle detta göra mycket för 

att stärka möjligheterna till social samvaro för äldre som bor kvar i 

ordinärt boende och löper risk för isolering under sommaren och 

storhelger.” 
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§ 18    Svar på skrivelse från vice ordf. Sofia Modigh (KD), 
led. Dennis Wedin m.fl. (M) och led. Ann-Katrin Åslund 
(FP) angående regeringens indragna satsningar inom 
äldreomsorgen  och dess konsekvenser för äldre 

Dnr 150-162/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 20 maj 2015. 

 

Vice ordf. Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) 

och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) har i skrivelsen angående 

regeringens indragna satsningar inom äldreomsorgen och dess 

konsekvenser för äldre föreslagit att äldrenämnden uppdrar åt 

förvaltningen att redovisa hur regeringens budgetförslag och 

framförallt hur indragningarna av de av alliansen initierade 

satsningarna kommer att påverka Stockholms äldre.  

 

Äldreförvaltningen anför i tjänsteutlåtandet att regeringen har 

beslutat att ge Socialstyrelsen i uppdrag att ta fram en modell för hur 

de sammanlagt 7 miljarderna för en utökad bemanning i 

äldreomsorgen ska fördelas. Syftet är att skapa bästa möjliga 

förutsättningar för kommunerna att använda medlen.  

Förvaltningen avvaktar Socialstyrelsens uppdrag innan 

konsekvenserna för äldreomsorgen i Stockholms stad kan redovisas.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamoten Dennis Wedin m.fl. 

(M) och tjänstgörande ersättare Niklas Källberg (FP) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”I vår gemensamma skrivelse till Äldrenämnden den 21 april 2015 

uttrycker vi vår oro över regeringens indragna satsningar inom 

äldreomsorgen och dess konsekvenser för Stockholm. Vi anser att 

den rödgrönrosa majoriteten är skyldig stockholmarna och stadens 

medarbetare ett svar på frågan hur dessa neddragningar kommer att 

påverka stadens äldreomsorg. Vi bad därför om en redovisning kring 

detta från förvaltningen. 

 

Det är anmärkningsvärt att förvaltningen i sitt svar på denna skrivelse 

inte lämnar något som helst besked om hur detta drabbar Stockholms 

äldre. Det är med förvåning vi konstaterar att det enda som framhävs 

är en stärkt bemanning inom äldreomsorgen. Inget svar finns kring 

vad som händer med ambitionen att förbättre samverkan mellan vård 

och omsorg, att stärka egenkontrollen, att satsa på den nationella 

demensplanen, att förlänga investeringsstödet till äldreboenden, samt 

satsningarna på stärkt kompetensutveckling och måltidslyftet. 

 

Äldreborgarrådet Clara Lindblom (V) har vid upprepade tillfällen 

uttalat att Stockholms stad inte kommer att höja takbeloppen för max-

taxan inom äldreomsorgen. Hur denna generositet ska finansieras har 

hon däremot inte lämnat besked om.”  
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§ 19   Anmälan av kontorsyttrande angående remissen av 
Ds 2015:23 ”Höjt avgiftstak för avgift enligt 8 kap 5§ 
Socialtjänstlagen 

 Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-795/2015, för yttrande senast 

den 27 maj 2015 

Dnr 150-180/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens kontorsutlåtande 

och lägger det till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 26 maj 2015.  

 

Regeringens promemoria ” Höjt avgiftstak för avgift enligt 

socialtjänstlagen (2001:453) 8 kap. 5 § (Ds 2015:23)” har remitterats 

till Stockholms stad. Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat ärendet 

till äldrenämnden och stadsledningskontoret för yttrande senast den 

27 maj 2015. Då ärendet inte hinner behandlas av äldrenämnden 

innan remisstidens utgång, lämnar äldreförvaltningen detta 

kontorsutlåtande till kommunstyrelsen. 

 

Förslaget syftar till att ge kommunerna möjlighet att höja sina 

avgifter med upp till 220 kronor per månad för dem med ett 

avgiftsutrymme som överstiger dagens avgiftstak (maxtaxa). 

Förslaget om boendeavgift för bostad i särskilt boende som inte 

omfattas av hyreslagen innebär en möjlighet för kommunerna att höja 

sådan avgift med 200 kronor per månad utifrån 2015 års 

prisbasbelopp. 

 

Lagändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2016. 

 

Äldreförvaltningen kan konstatera att det finns en andel äldre som har 

ett avgiftsutrymme som vida överstiger dagens maxavgift och som 

därmed skulle kunna betala betydligt mer för insatser enligt SoL. Det 

finns dock även enskilda som har ett avgiftsutrymme som gör att den 

föreslagna avgiftshöjningen innebär ett minskat ekonomiskt utrymme 

för andra utgifter efter att avgift för beviljade insatser enligt SoL är 

betalda. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 20    Anmälan om fördelning av medel för utveckling 
inom demensområde för år 2015 

Dnr 340-124/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 18 maj 2015.  

 

I Socialstyrelsens nationella riktlinjer för vård och omsorg vid 

demenssjukdom (2010) är personcentrerad vård och omsorg den 

starkaste rekommendationen. Personcentrerad vård- och omsorg 

innebär att det är personen och inte demenssjukdomen som sätts i 

fokus och att omvårdnadsinsatsen ska utgå från personens behov.  

En annan rekommendation är att bedriva multiprofessionellt arbete 

som syftar till kontinuitet i vården och omsorgen, att underlätta 

bedömningar som kräver flera perspektiv eller kompetenser, att finna 

problem och hitta lösningar samt att personens behov av vård och 

omsorg tillgodoses ur ett helhetsperspektiv. 

 

Äldrenämnden har avsatt medel för utveckling av hemtjänst inom 

demensområdet åren 2012-2015. 

För år 2015 gäller att alla hemtjänstföretag och hemtjänstenheter har 

kunnat ansöka om medel för att utveckla specialiserad grupp med 

inriktning mot personer med demenssjukdom oavsett ålder med mål: 

 Att utveckla personcentrerad vård och omsorg 

 Att säkerställa ett multiprofessionellt teambaserat arbete inom 

vården och omsorgen av personer med demenssjukdom 

Medlen har fördelats enligt nedan: 

Specialiserade hemtjänstgrupper 5,4 mkr, beställarenheter 5.8 mkr 

och utbildningssatsning 1,8 mkr. 

   

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 21    Anmälan om delrapport Utvärdering och 
vidareutveckling av ersättnings- och 
tidregistreringssystemet inom hemtjänsten 

Dnr 350-208/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 27 maj 2015.  

 

Äldreförvaltningen har genomfört en första del avseende utvärdering 

av ersättnings- och tidregisteringssystemet för hemtjänsten och det 

mobila dokumentationssystemet för hemtjänsten, ParaGå. 

Analysen som sammanfattas här lyfter fram frågor som är 

gemensamma för stadsdelarna Enskede-Årsta-Vantör, Rinkeby-Kista 

och Östermalm. Fokusområden som framkommit genom de 

personliga intervjuerna och dessutom är gemensamma för dessa 

stadsdelar förväntas ha generell validitet för staden. 

 

Baserat på resultatet från utvärderingen har äldreförvaltningen 

prioriterat ett antal utvecklingsinsatser för de tekniska stödsystemen. 

En indikativ utvecklings- och anskaffningskostnad har tagits fram för 

de olika systemdelarna. 

   

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 22    Anmälan av Stiftelsen Stockholms läns 
Äldrecentrums rapport ”Kunskapsöversikt inom ramen för 
projekt hemtjänstuppdraget i Stockholms stad”  

Dnr 410-212/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 2 juni 2015.  

 

Äldreförvaltningen har gett Stiftelsen Stockholms läns Äldrecentrum 

i uppdrag att genomföra en omvärldsanalys för att belysa vissa 

frågeställningar kring hemtjänsten. Äldreförvaltningen kommer att 

använda information som bakgrund till det fortsatta arbetet med att 

utveckla hemtjänsten i Stockholms stad. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 23    Anmälan av ansökan om ESF-projekt DigIT – ett 
projekt för digital kompetensutveckling inom äldreomsorg 
och omsorg om personer med funktionsnedsättning 

Dnr 330-106/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

med ansökan om deltagande i ESF-projket DigIT och uppdrar 

åt förvaltningen att fullfölja projektet. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 1 juni 2015.  

 

Projektet DigIT vänder sig till äldreomsorgen och omsorgen om 

personer med funktionsnedsättning och har som syfte att öka 

medarbetarnas och chefers kompetens kring digital teknik. Tolv 

kommuner och samtliga stadsdelsnämnder i Stockholms stad är 

medsökande i projektet. Äldreförvaltningen planerar att i samarbete 

med socialförvaltningen söka medel från Europeiska socialfonden om 

ca 30 mnkr för åren 2015-2018. Medfinansiering krävs till 53%. 

I tjänsteutlåtande beskrivs projektet och ansökan. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 24    Anmälan av rapporten från Myndigheten för 
vårdanalys (2015:3)  ”Tandlösa tandvårdsstöd. En analys 
hur tandvårdsstöd fungerar för den äldre befolkningen”  

Dnr 410-184/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 18 maj 2015.  

 

Myndigheten för Vårdanalys har genomfört en studie som har syftat 

till att belysa och analysera hur tandvårsstöden fungerar för 

målgruppen äldre. Studien har fokuserat på fyra olika tandvårdsstöd 

och konstaterar att information om de olika stöden inte når ut till de 

äldre eller till de olika vårdgivarna. Utifrån studien gör Vårdanalys 

därför tre rekommendationer för att äldre i större utsträckning ska 

uppnå och bibehålla en god munhälsa: 

1. Genomför åtgärder som på kort sikt gör att fler äldre får ta del av 

tandvårsstöden på lika villkor. 

2. Utred hur tandvårdssystemet kan förbättras utifrån ett patient- och 

medborgarperspektiv 

3. Stärk kunskapsutvecklingen och kunskapsstyrningen inom äldre- 

tandvården. 

Äldreförvaltningen ser rapporten som en bra kunskapskälla för 

framtida utvecklingsarbete. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 25    Anmälan av äldreförvaltningens värdegrund 

Dnr 113-211/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 1 juni 2015.  

 

Under 2014 arbetade både medarbetare och ledningsgrupp aktivt med 

en förnyad värdegrund. Äldreförvaltningens värdegrundsord är: 

 Förnyelse 

 Engagemang 

 Handlingskraft 

 Trovärdighet 

 Respektfullhet 

Arbetet med äldreförvaltningens värdegrund har stärkt medarbetarnas 

samarbetsförmåga och samsyn kring förvaltningsövergripande 

målsättningar. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 26    Anmälan av ekonomisk månadsrapport för 
äldrenämnden för maj 2015 

Dnr 122-81/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 9 juni 2015.  

 

Enligt anvisningar från stadsledningskontoret ska varje nämnd ta 

fram en månatlig ekonomirapport med årsprognos för att kunna följa 

ekonomins och verksamhetens utveckling. 

Det ekonomiska läget ser stabilt ut. 

Prognosen för året är 230,3 mnkr i kostnader och 70,3 mnkr i 

intäkter, vilket innebär nollresultat inkl. förväntad budgetjustering om 

0,8 mnkr. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 44 (44)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 6 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 16 juni 2015 

 

§ 27    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 9 juni 2015 

Föreligger protokoll nr 6 från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 9 juni 2015. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 28    Anmälan av protokoll från socialnämndens, 
äldrenämndens och överförmyndarnämndens råd för 
funktionshinderfrågor från den 4 juni 2015 

Utgår. 

 

Inget protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor från  

den 4 juni 2015 har inkommit. 

 

§ 29    Anmälan av postlista för maj 2015 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för maj 2015.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 30    Övriga frågor 

Ordföranden Torun Boucher (V) tackar Karin Ekdahl Wästberg för 

gott samarbete med nämnden som tf förvaltningschef och informerar 

om att Ann-Christine Hansson påbörjar sin tjänst som chef för 

äldreförvaltningen den 17 augusti 2015. 

 

Ordföranden konstaterar att inga frågor har anmälts och avslutar 

sammanträdet och därmed tillönskar alla en trevlig sommar. 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


